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      Zápis z 15. jednání Komise pro rozvoj města a komunitní plánování 
ze dne 16.01.2025 konané na Radnici v Jeseníku

 
Přítomní: Kamil Kavka (předseda komise) - přítomen 

Pavel Rušar (člen komise) – přítomen 

Tereza Vodáková (člen komise) – přítomen 

Petra Malá (člen komise) – omluvena 

Jan Kropáč (člen komise) - přítomen 

Tomáš Vlazlo (garant komise) - přítomen 

           

Hosté: Markéta Bartáková (OSR) 

David Zatloukal (architekt) 

Tým Beepartner – Michal Sobek   

                

Program jednání: 

1. Zahájení (Kavka) 

2. Schválení zápisu Komise 14/2024 (Vlazlo) 

3. Nové jesenické lávky (Zatloukal)  

4. Strategický plán rozvoje města Jeseník 2025+ (Bartáková) 

5. Oceňování občanů (Bartáková) 

6. Plán činností Komise pro rok 2025 (Kavka) 

7. Aktuality 

8. Úkoly 

9. Závěr 

 

 

1. Zahájení (Kavka) 

Na úvod Kamil Kavka přivítal všechny členy komise a hosty. Konstatoval, že komise je 

usnášeníschopná, v počtu 4 členů. 

Poté Komise přistoupila ke schválení návrhu programu jednání. 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování schvaluje program 15. jednání Komise pro 

rozvoj města a komunitní plánování ze dne 16.01.2025. 

 

Hlasování: 

Pro: 4       proti: 0          zdržel se: 0 

Program Komise byl schválen. 

 

Hosté 

Dle čl. 5 odst. 4 Jednacího řádu komisí Rady města Jeseník, musí Komise vyslovit souhlas s příp. 

účastí dalších osob na jednání s výjimkou členů zastupitelstva města. 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování vyslovuje souhlas s účastí Markéty 

Bartákové, Davida Zatloukala a Michala Sobka na 15. jednání Komise pro rozvoj města a 

komunitní plánování dne 16.01.2025. 
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Hlasování: 

Pro: 4      proti: 0          zdržel se: 0   

Komise odsouhlasila účast hostů. 

 

 

2. Schválení zápisu Komise 14/2024 (Vlazlo)   

Oplocení - Nyní je nutné nacenění plotu, aby se mohly nastavit pravidla. 

Cyklomobiliář - Arachitekt zapracovává do manuálu mobiliáře města. Proběhlo místní šetření. 

Prostor u ZUŠ na Březince (umístění lavičky, koše), to samé i na Nábřežní ulici, kde by se přidal i 

přístřešek, další lokace ZŠ Boženy Němcové. Ve hře je i areál Voršilek. 28. října by se posunulo 

parkovací stání a vzniklo by na ulici místo parkovacího místa parkování na kola. (Stojan ve tvaru 

auta = kolik kol se vejde na jedno parkovací stání, cca 10 kol). Bude se prezentovat v budoucnu. 

(Realizace skic cca do měsíce, oslovení dodavatelů, dodání cca 2 měsíce) - realizace cca do 3 měsíců. 

Nyní řeší architekt.  Začít ZUŠ u Březinky.  

 

 

3. Nové jesenické lávky (Zatloukal)  

Během zářijových povodní bylo v Jeseníku strženo šest lávek a dvě další byly vážně poškozeny. Tuto 

škodu lze však vnímat jako příležitost k jejich lepší obnově. Během října vzniklo zadání, na jehož 

základě architektonická kancelář HUAHUA navrhla nový koncept. Ateliér se zapojil do iniciativy 

„Architekti pro bono“ a věnoval městu Jeseník 200 hodin práce, během nichž zdarma vypracoval 

návrh nové podoby některých lávek.  

 

Návrh se zaměřuje na tři nejdůležitější a nejvíce frekventované lávky ve městě. Počítá s přesunutím 

lávky na Nábřežní ulici, aby lépe navazovala na pěší trasy a prostor náměstí Svobody. Také zvažuje 

možný přesun lávky na ul. Březinova (to ale zatím podle všeho není pravděpodobné). Dále se 

například zabývá vizuálním sjednocením lávek prostřednictvím jednotného designu zábradlí. 

 

Jedná se pouze o koncept možného řešení. Materiál je nutné dopracovat. 

Nyní není návrh zamýšlen jako demontovatelné lávky. Firma nemá problém dopracovat. Jedná se o 

návrh řešení 

1. místo - lávka na ul. Vodní  u ZUŠ Březinka, rozšíření veřejného prostoru. Výtvarné pojetí 

zábradlí, aby bylo jednotné. V návrzích není sjednoceno. Tato lávka nemusí být 

demontována, most je totiž ve stejné výšce. Možnost demontování pouze zábradlí. Musí se 

upřesnit zadání. To  však musí upřesnit povodí.  

2. lávka na ul. O.Březiny k obchodnímu centru. Už je vyvýšená. Všechny lávky jsou řešeny jako 

bezbariérové, možnost na ně vjet i kolem. Na této lávce je největší rozpor. 

3. lávka u ZŠ Nábřežní - posunutí více na severní stranu k náměstí Svobody. 

Teď je nutné zadat dopracování. 

 

Byl podán oficiální požadavek na Povodí Odry, aby stanovili limity se kterými bychom mohli počítat. 

Je nutné stanovit nové hodnoty průtoku koryta. Na Nábřežní se nejspíš nic měnit nebude, parametr 

pro nové lávky (únor), dostaneme nové limity, aby se mohli začít projektovat. Zadání pak bude 

přesnější. Lávky musí být demontovatelné. Na O.Březiny - jsou poničeny nábřežní zdi, musí se 

zaměřit, projektanti se musí na něco napasovat (komunikace, nábřežní zdi), těžké dát zde i rampu, 

aby se vešla cesta i s chodníkem.  
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Diskuze 

Kropáč - Lávka na Březince je nyní  na nevhodném místě. Není možné lávku přesunout blíže k areálu 

Moravolen?  

Architekt - pozval na výstavu studentských prací, které mají různé návrhy. V areálu Moravolenu 

nevlastní město pozemky, proto je to velmi náročné. 

Ubran - Navržená lávky jsou  vyhodnoceny jako důležité. Na Březince se uvažovalo o posunutí blíže 

k nákupnímu centru. Rekonstrukce sídliště neplánuje s posunem lávek a posunutí by nenavazovalo 

již na projekt realizace sídliště.  

Rušar  - Argument, že demontovatelnost celé lávky u ZUŠ Březinky není potřeba, protože most 

demontovaný není, prosím o vysvětlení.  

Architekt -  Kdyby nebyl žádný most nezpříční se zde naplaveniny, ale most už zde existuje a kdyby 

se demontovala tak se neuvolní celý tok.   

Rušar - Kdyby se však lávka  demontovala, tak se lávka ušetří poškození. Neměla by mít plné zdi.   

Architekt - Je nutné zvážit použitý materiál na zeď, aby bylo zábradlí demontovatelné. Optimální 

pro zachování majetku by bylo demontovat celou lávku. 

Kavka - Lávka na Slunné, blíž u Slunka není zbytečná? 

Urban - Jsou místa, kde jsou lávky zbytečné jako lávka u líhně. Tato lávka se realizovat nebude. 

Architekt - Shrnutí - Pokračovat na konkrétním návrhu studia HUAHUA? 

Vlazlo - Ano, parametry demontovatelnosti musí být zapracovány. Bude se řešit na úrovni rady 

města. 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování doporučuje Radě města pokračovat 

s přípravou návrhů nových jesenických lávek.  

 

Hlasování: 

Pro: 4         proti: 0          zdržel se: 0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

4. Strategický plán rozvoje města Jeseník 2025+ (Bartáková) 

Proběhlo shrnutí procesu zpracování nového strategického plánu. Zástupcem zpracovatelské 

firmy byl představen celý proces vzniku. Jsou stanoveny 4 hlavní priority, které se dále dělí na 

specifické cíle (12 cílů). Každý cíl je dále orientovaný. Součástí dokumentu je analytická a návrhová 

část. 

 

Diskuze: 

Kropáč: Nenašel jsem akční plán.. 

Vlazlo -  Akční plán se ještě zpracovává, bude roztažený do dvou let, doplňují se aktivity související 

s povodní, které se mapovaly. Zařazení těchto aktivit nás zdrželo. 

Kavka - Jaká je závaznost dokumentu pro vedení města a jak je zajištěna jeho kontinuita při změně 

vedení města? 

Vlazlo - Strategický plán jsme zdědili v roce 2018 po předchozím vedení, nezasahovali jsme do něj, 

nebyli jsme s ním v rozporu. Dokument jde na schválení i do zastupitelstva. Zároveň jsou zastupitelé 

pravidelně informováni o tomto procesu. 

Urban -Strategický plán se tvoří na 5 let právě proto aby přesahoval volební období. A akční plán se 

tvoří konkrétní vedení, co chce vedení za dané období stihnout. Proto je více do detailu. 
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Bartáková - Strategický dokument se tvoří na delší časový úsek. Akční plán se více specifikuje na 

kratší časový úsek a musí být navázán na celý strategický plán. 

Sobek - Priority vyplývají z všech možných vstupů, ne jen preferenci politiků.  

 

Bartáková - Co je nového ve strategickém plánu? - při přípravách musíme více reflektovat 

demografické změny. Je zde posun i více k možnostem modernímu způsobu práce (práce na dálku) 

více se teď praktikuje a rozvíjí. Jsou zahrnuty základní priority - zdravotnictví, vzdělání, sociální 

oblast, ekonomika,atd. Je to kontinuální proces... 

Sobek - Pracovalo se i s předchozím akčním plánem. Máme nachystané opatření, která jsou schopna 

bojovat s demografickými změnami.  

Vlazlo - Demografické křivky nepočítají s mobilitou (práce na dálku,....). Základní vstupy demografie 

jsou porodnost a úmrtnost, - nezapočítává další vstupy (pohyb obyvatelstva, práce na dálku, místo 

k životu), které mohou křivku ovlivnit.  Musíme na celý proces demografie nahlížet v rámci celého 

jesenicka 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování navrhuje Radě města doporučit 

Zastupitelstvu města schválení nového dokumentu „Strategický plán rozvoje města Jeseník 

2025+“. 

 

Hlasování: 

Pro: 4         proti: 0          zdržel se: 0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

5. Oceňování občanů (Bartáková) 

Požadavek města na možnost pravidelného oceňování významných osobnostní města. Je to návrh 

pravidel, nebo-li metodika pro udílení cen. Představa je, že na městském bále nebo na slavnostním 

večeru se ocení významné osobnosti. Jedná se tedy o udělení ocenění osobnosti a Čestné 

uznání města Jeseník, které je vyjádřením úcty a výrazem poděkování občanům a 

subjektům za významné zásluhy o rozvoj města Jeseník nebo za významný počin v určitém 

oboru a to dle předložené metodiky oceňování osobností města. 

 

Diskuze 

Rušar - Jsem rád, že jsme to iniciovali návrhem osobnosti K.Growka, Z.Brachtl. Proto prosím o 

vyjasnění čestného občanství a osobnosti města (i legislativně). Kategorie nejlepší učitel,sportovec 

jsou něco jiného než opravdu významná osobnost pro návrh čestného občanství. 

 

Vlazlo - Inspiraci jsme brali u města Šumperk. Vzdálené zákonným požadavkům na čestné 

občanství.  Zde jde o ocenění za významné počiny v rámci navržených kategorií za daný rok. 

Je to nastaveno tak, aby to nebylo administrativně náročné.Vypichují se významné osobnosti a činy. 

Posuzuje zastupitelstvo. 

Náročné je, jak udělat správně ceremoniál, proto bychom volili městský bál, a nebude to tak časově 

náročné na proslovy, zároveň by to mělo být svižné, doplněné o cca minutový medailonek 

oceňovaného. 

Čestného občana ročně nevygenerujeme. Osobnost roku ano. Musí proběhnout revize vyhlášky pro 

udělování čestného občanství. Musí se vymyslet hmotná věc pro předávání. 
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Rušar - Můžeme nabídnout akci Svatováclavské setkání, může také vhodné pro tuto akci. Mimo bál 

a ples. 

Kavka - Jaký je pro shrnutí postup? Zastupitelstvo schvaluje navržené a jména budou veřejnosti 

známá dříve než dojde k faktickému předání ocenění?  

Vlazlo  - Občané nominují, porota zreviduje nominanty, zastupitelstvo schvaluje. Nutné ještě 

vymyslet hmotnou věc, která se bude předávat. Model - návrh může udělat třeba paní Svobodová. 

Kavka - Nebo ve Zlatých Horách máme Zlatohorskou mincovnu, která umí např. pamětní medaile. 

 

Dále proběhla debata nad tím, jestli jména oceněných budou tajná, až do udělení ceny, nebo jestli 

budou obyvatelé již po proběhlém zastupitelstvu vědět jména oceněných. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování doporučuje Radě města realizovat ocenění 

občanů dle předloženého dokumentu. 

 

Hlasování: 

Pro: 4         proti: 0          zdržel se: 0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

6. Plán činností Komise pro rok 2025 (Kavka) 

Předseda komise představil  komisařům  plán činností Komise pro letošní rok. Jehož obsah tvoří 

samostatnou přílohu. 

 

 

7. Aktuality 

Bartáková: 

- Čeká nás akce ke strategickému plánu “na kafíčko na slovíčko” - 23.1. - veřejné projednání 

strategického plánu 

- Soutok řek Bělá a Staříč - spolupracujeme s Mendelovou univerzitou, výstava od 10.2. v 

Katovně, studenti zpracovávají studie - jejich architektonické návrhy řešení území budou 

dostupné ke shlédnutí 

- Výstava architektonické soutěže Smetanovy sady v dubnu -výsledné návrhy budou 

vystaveny od dubna také v Katovně  

Rušar: 

- carodka.cz spuštěn nový projekt ve Vlastivědném muzeu 

 

 

8. Úkoly 

Termín dalšího setkání: 

19.2. 

Stanovení dalších termínů 

2.4., 14.5., 18.6., 3.9., 8.10., 12.11., 17.12. 
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Termíny RM 2025: 

 13. 1., 27. 1., 3. 2., 17. 2., 3. 3., 17. 3., 31. 3., 14. 4., 28. 4., 12. 5., 26. 5., 9. 6., 23. 6.  

Termíny ZM 2024 

13. 2., 10. 4., 19. 6. 

Termíny dopravní komise 

12.2., 16.4., 18.6., 10.9., 22.10.,3.12. 

 

 

9. Závěr 

Komise byla ukončena, komisařům bylo poděkováno za účast. 

 

Příští jednání komise 19.02.2025 

 

 

 

 

 

Zapsala: Ing. Martina Pavlátková  - tajemník Komise 

Ověřil: Kamil Kavka  - předseda Komise 

https://jesenik.usneseni.cz/rada/jednani/6520/bod-jednani/76795/usneseni/80598/editace
https://jesenik.usneseni.cz/zastupitelstvo/jednani/6521/bod-jednani/77243/usneseni/81428/editace

